
اردوگاه آبی

حمایت فیروز کریمی از رضاییان
فیروز کریمی پیشکسوت باشـــگاه استقلال به حمایت 
از رامیـــن رضاییـــان پرداخت. در شـــرایطی کـــه مدافع 
آبی پوشـــان همچنان در لیست ســـیاه امیر قلعه نویی 
ســـرمربی تیـــم ملی اســـت و بـــه اردوی تیم ملـــی برای 
تقابـــل با تیم های ملی قرقیزســـتان و کره شـــمالی هم 
دعوت نشـــده اســـت، فیروز کریمی در ویدیویـــی او را 
بهترین بازیکن لیگ برتر دانســـت و خواســـتار این شد 
کـــه اگر امـــکان دارد درباره این بازیکن گذشـــت شـــده 
و بـــه تیم ملی دعوت شـــود. در شـــرایطی که او چشـــم 
امیـــد مردم را بـــه تیم ملـــی می داند، معتقد اســـت که 
قلعه نویـــی با دعوت از رضاییان می توانـــد تیم را قوی تر 
کـــرده و خط دفاعی را مســـتحکم تر کنـــد. این درحالی 
اســـت که امیر قلعه نویی از مدت ها قبـــل خط قرمزی 
روی نـــام رضاییان کشـــیده و دلیلش را هم ســـن بالای 

ایـــن بازیکـــن و تصمیمش به جوانگرایـــی می داند.
 

 استقلال – پاختاکور 
در ورزشگاه راشد دبی

با اعلام کنفدراســـیون فوتبال آســـیا دیدار اســـتقلال و 
پاختاکـــور در ورزشـــگاه حمدان بن راشـــد دبـــی برگزار 
می شـــود. در شـــرایطی کـــه با تصمیـــم کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا قرار شـــد تقابل این دو تیم در کشور ثالث 
برگزار شـــود، مسئولان آبی پوشـــان ورزشگاه راشد دبی 
را در نظـــر گرفته و تصمیم خـــود را به AFC اعلام کردند 
که حـــالا با این درخواســـت موافقت شـــده اســـت و با 
تصمیم کنفدراســـیون فوتبال آســـیا دیدار اســـتقلال - 
پاختاکـــور از دور پنجـــم مرحله گروهی لیـــگ نخبگان 
آسیا در ورزشگاه حمدان بن راشـــد دبی برگزار خواهد 
شد. اســـتقلال با ۳ امتیاز حاصل از برد الغرافه، در رده 
هشـــتم جدول رده بندی قرار دارد و دیـــدار با پاختاکور 
اهمیـــت زیـــادی بـــرای آبی پوشـــان دارد چـــرا کـــه تیم 
ازبکســـتانی یکی از رقیبان اصلی اســـتقلال برای صعود 

به دور حذفی اســـت.
 

استقلال با هیچ بازیکنی مذاکره 
نداشته است

در شـــرایطی کـــه شـــنیده می شـــد باشـــگاه اســـتقلال 
هیـــچ مذاکره ای بـــرای تمدید قـــرارداد بـــا جلال الدین 
ماشـــاریپوف هافبـــک تهاجمی خود نداشـــته اســـت، 
حالا مســـئولان این باشـــگاه اعلام کرده اند کـــه نه تنها 
با این بازیکن ازبکســـتانی که با هیچ کـــدام از بازیکنان 
خود هـــم مذاکره ای انجـــام نداده اند. در شـــرایطی که 
تازه 10 هفته از لیگ بیســـت و چهارم گذشـــته اســـت و 
تـــا نیم فصل هـــم فرصت باقی اســـت و آبی پوشـــان در 
بحبوحه مســـابقات قرار دارند چنین شایعاتی از اساس 
بی پایـــه اســـت چرا کـــه هیچ تیمی وســـط مســـابقات 
بـــا بازیکنانـــش مذاکـــره نمی کنـــد و این موضـــوع را به 

نیم فصل یـــا پایـــان فصل موکـــول می کند.
 

خالدآبادی ماندنی است

ح شـــده، محمدرضـــا  برخـــلاف صحبت هـــای مطـــر
خالدآبـــادی دروازه بان ذخیره اســـتقلالی ها از این تیم 
کنار گذاشـــته نمی شـــود. در روزهـــای قبل لیســـتی از 
خروجی هـــای مدنظر موســـیمانه در نیم فصل منتشـــر 
شـــد که نام خالدآبادی هم در میان آنها دیده می شـــد. 
ایـــن در حالی اســـت کـــه بـــه نظر می رســـد ایـــن خبر 
صحت نداشـــته و باشـــگاه قصـــد ندارد او را در لیســـت 
خـــروج بگذارد مگـــر اینکه خـــود این بازیکـــن تصمیم 
بـــه جدایی از اســـتقلال بگیرد. حالا بایـــد منتظر ماند 
و دیـــد خالدآبادی تمایل به ادامه همکاری با اســـتقلال 
دارد یـــا ترجیح می دهـــد به تیم دیگـــری رفته و فرصت 

بازی بیشـــتری داشـــته باشد.
 

مجمع باشگاه استقلال، 2 روز دیگر
مجمع باشـــگاه اســـتقلال 30 آبان برگزار خواهد شـــد. 
در شـــرایطی کـــه اوضاع اســـتقلال ایـــن روزهـــا بهتر به 
نظر می رســـد طبـــق شـــنیده ها مجمع آبی پوشـــان دو 
روز دیگـــر برگـــزار می شـــود تـــا تصمیم گیری هـــای لازم 
در خصـــوص مســـائل مختلـــف باشـــگاه اتخـــاذ گردد. 
از آنجایـــی کـــه در روزهـــای قبـــل زمزمه هـــای مبنی بر 
تغییـــرات در مســـائل مدیریتـــی بـــه گوش می رســـید 
احتمالاً هواداران این تیم بایـــد منتظر تغییرو تحولاتی 

در این زمینه باشـــند.
 

 90 درصد سکوهای راشد دبی
 در اختیار استقلالی ها

90 درصـــد ســـکوهای ورزشـــگاه راشـــد دبـــی در اختیار 
هواداران اســـتقلال اســـت. در شـــرایطی که مســـئولان 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا بـــا میزبانی اســـتقلالی ها 
در ایـــن ورزشـــگاه موافقـــت کرده انـــد، حـــالا 90 درصد 
سکوهای این استادیوم مقابل پاختاکور در چهارچوب 
لیـــگ نخبگان آســـیا در اختیـــار هواداران آبی پوشـــان 
خواهـــد بـــود که بـــه نظر می رســـد توســـط هـــواداران 
ایرانـــی حاضر در امارات پر شـــود. ایـــن پنجمین تقابل 
اســـتقلال در جریـــان لیگ نخبگان آســـیا خواهد بود و 
شـــاگردان موســـیمانه قبل از ایـــن مقابـــل الغرافه یک 
بـــرد و مقابـــل تیم های الســـد، النصـــر و الهـــلال دچار 

شکست شـــده بودند.
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انتصابی در کار نیست

سهیل مهدی سمتی در باشگاه استقلال ندارد
مصدومان می رسند

نوازی: حال و هوای تیم امیدوارکننده است

 فنرباغچه را 
به چالش می کشیم

 علی کریمی: 
با تجربه ها به 

استقلال کمک کنند

اخیـــراً ویدیویی از ورود ســـهیل مهدی، رئیس ســـابق 
کمیته مسابقات ســـازمان لیگ فوتبال، به باشگاه 

اســـتقلال منتشـــر شـــد که موجی از حواشی و 
گمانه زنی هـــا را در پی داشـــت. ایـــن ویدیو در 
شرایطی به انتشار رســـید که مهدی به عنوان 
یکـــی از متهمـــان پرونـــده فســـاد در فوتبال 
ایران شـــناخته می شـــود و این حضـــورش در 

باشگاه اســـتقلال سؤالات و ابهاماتی را در ذهن 
هـــواداران و رســـانه ها ایجاد کرد.

بعد از انتشـــار این ویدیو بود کـــه برخی منابع خبری 
از انتصاب ســـهیل مهدی به عنوان مشـــاور در امور مربوط 

به حرفه ای ســـازی در این باشـــگاه خبر دادند امـــا خبرنگار ایران 
ورزشـــی به بررســـی ایـــن موضـــوع پرداخـــت و اطلاعـــات قابل 
استنادی به دســـت آورد که نشـــان می دهد این خبر فاقد اعتبار 

است. به گفته مسئولان باشگاه اســـتقلال، مهدی برای پیگیری 
امور حرفه ای ســـازی به این باشـــگاه مراجعه کرده و پس از انجام 

کارهای مربوطه، باشـــگاه را ترک کرده اســـت.
جالـــب اســـت کـــه بـــا وجـــود ورود ســـهیل مهـــدی به باشـــگاه 
اســـتقلال، او هیچ گونه ملاقات رسمی ای با مدیرعامل 
یا اعضـــای هیـــأت مدیره این باشـــگاه نداشـــته و 
به طـــور کلی حضـــورش صرفـــاً به یـــک فعالیت 
کاری محدود بوده اســـت. ایـــن توضیحات به 
وضـــوح نشـــان می دهد کـــه خبر مربـــوط به 
مشـــاور شـــدن مهدی در امور حرفه ای سازی 
اســـتقلال، یـــک شـــایعه و خبـــری غیرموثق 

. ست ا
البته که  باشـــگاه اســـتقلال و دیگر ارکان فوتبال 
ایران باید با شـــفافیت بیشـــتری در ارتباط با مسائل 
پیش آمـــده عمـــل کنند تـــا جلـــوی گمانه زنی ها و حواشـــی 
کاذب را بگیرند. در نهایـــت، تأکید بر واقعیت ها و ارائه اطلاعات 
دقیق و مســـتند می تواند بـــه کاهش تنش هـــا و افزایش اعتماد 

میان هواداران و مســـئولان این باشـــگاه منجر شود.

نوازی درباره تمرینات اســتقلال گفت: »خوشــبختانه 
ــان  ــم، بازیکن ــات تی ــد تمرین ــروع دور جدی ــا ش ب

ن  جبــرا ل  نبــا د بــه  مضاعــف  نگیــزه  ا بــا 
نتایــج بازی هــای اخیــر هســتند و قطعــاً بــا 
تــلاش کادرفنــی بویــژه تدابیــر موســیمانه 
روزهــای خــوب اســتقلال در پیــش اســت. 
مصدومیت هــای ناگهانــی باعــث شــد دســت 

کادرفنــی بــرای انتخــاب ترکیــب دلخــواه تــا 
ــاد  ــا اعتم ــد ام ــته باش ــادی بس ــیار زی ــدود بس ح

پیتســو موســیمانه بــه بازیکنــان جــوان جــواب داد و 
آنهــا بــا عملکــرد مطلــوب در جریان بــازی با الهــلال و مس 

رفســنجان نشــان دادنــد می تواننــد در رونــد نتیجه گیــری تیــم 
ــند.«  ــذار باش تأثیرگ

نــوازی دربــاره بازگشــت مصدومــان نیــز ایــن توضیحــات را داد: 

»بــا پیگیــری کادر پزشــکی، بازیکنــان مصــدوم در حــال ســپری 
کــردن دوران نقاهــت خــود هســتند. 

مــا در جریــان رقابت هــای فصــل جــاری بــا بداقبالــی زیــادی 
روبــه رو شــدیم امــا بــا ایــن حــال بــا پیگیری هــای کادرپزشــکی و 
برنامه تدوین شــده از ســوی کادرفنی برخی بازیکنان 
نظیــر رامیــن رضاییــان، ســیلوا و ایمــان ســلیمی 
ــد  ــق خواهن ــان ملح ــع بازیکن ــه جم ــزودی ب ب
ــل  ــند. ابوالفض ــم باش ــت تی ــا در خدم ــد ت ش
جلالــی و علیرضــا کوشــکی نیــز تمرینــات 
ســبک خــود را آغــاز کردنــد کــه رفته رفتــه 
آنهــا نیــز بــا بهبــودی کامــل بــه تمرینــات 
ــان  ــوازی در پای ــت.« ن ــد گش ــی بازخواهن اصل
ایــن جمــلات را بــه زبــان آورد: »فضای تیــم کاملاً 
امیدوارکننــده اســت و بــا ارزیابــی دقیــق شــرایط از 
ســوی ســرمربی تیــم و کادر فنــی می توانیم امیدوار باشــیم 
کــه در رقابت هــای لیــگ نخبــگان، بازی هــای لیــگ برتــر و جــام 
حذفــی شــرایط بــرای اســتقلال تغییــر کنــد تــا دوبــاره بــا کســب 

نتایــج قابــل قبــول، هــواداران را خوشــحال کنیــم.«

علــی کریمــی، بازیکــن ســابق اســتقلال 
ــاره مصدومیــت خــود چنیــن گفتــه  درب
اســت: »در آخــر فصــل گذشــته مصدوم 
شــدم و جراحــی کــردم. بعــد از آن بــه 
فیزیوتراپــی پرداختــم و حــالا کــم کــم بــه 
ــه  ــردم. در ترکی ــده آل برمی گ ــرایط ای ش
فاصله هــا نزدیــک اســت و بیــن تیــم 
چهــارم تــا تیم هــای حاضــر در منطقــه 

ســقوط آنچنــان فاصلــه زیــاد نیســت. 
نبودیــم.  خــوب  اول  هفته هــای  در 
امــا  شــد  گریبانگیرمــان  بدشانســی 
ــازات  ــی امتی ــای آت ــدوارم در هفته ه امی
لازم را بگیریــم. تیم مــان تیمــی نیســت 
کــه در منطقــه ســقوط قــرار بگیــرد. از 
ج خواهیــم شــد.«  ایــن شــرایط خــار
هافبــک کایســری دربــاره بــازی پیــش 
بــا  ایــن تیــم مقابــل فنرباغچــه  روی 
ســرمربیگری مورینیــو ایــن واکنــش را 
نشــان داد: »بــار اولی نیســت کــه جلوی 
ــان  ــم. هدف م ــازی می کن ــا ب ــن تیم ه ای

بــازی خــوب پیــش چشــم هــواداران و 
بــه چالــش کشــیدن فنرباغچــه اســت. 
انگیــزه شــخصی مــن هــم ارائــه بهتریــن 
نــه چیــز  عملکــردم در زمیــن اســت 
ن  س مــا ا حو زمیــن  ر  د  . ی ه تــر یژ و
نیســت چــه کســی روی نیمکــت حریف 
می نشــیند.« کریمــی دربــاره وضعیــت 
تیــم ســابق خــود نیــز ایــن صحبت هــا 
را بــه زبــان آورده اســت: »کمتــر فرصــت 
کــردم بازی هــای اســتقلال را ببینــم، 
زیــرا یــا درگیــر تمریــن بــوده ام یــا بــازی، 
امــا نتایــج را کامــلاً پیگیــری کــردم. 

ج و در  امیــدوارم از ایــن شــرایط خــار
هفته هــای آینــده اوضــاع بهتــر شــود. 
جایگاه اســتقلال در آن قســمت جدول 
نیســت. اما هــواداران اســتقلال امیدوار 
باشــند. اســتقلال خــوب نتیجــه نگرفته 
ــه  ــده ام ک ــم دی ــنیده ام و ه ــم ش ــی ه ول
رونــد رو بــه رشــد اســت. اتفــاق بــزرگ در 
اســتقلال فرصــت پیــدا کــردن جوان هــا 
و درخشــش آنهاســت که توانستند کنار 
باتجربه هــا بــه تیــم کمک کنند و ســطح 
تیــم را بــالا ببرنــد. آنها می تواننــد اوضاع 

ــد.« ــر کنن را بهت

واکنش

مصاحبه

نقل قول

موسیمانه 
تا کنون به 

طور رسمی 
نام هیچ یک 

از بازیکنان 
را در لیست 

خروج قرار 
نداده و تمام 

خبرهایی 
که در روزها 
و هفته های 
اخیر درباره 

جدایی 
برخی 

بازیکنان به 
گوش رسیده 

به نوعی 
گمانه زنی 
فنی است

نه لیست مازاد داده، نه شوخی می کند

شلاق موسیمانه به بدن بازیکنان استقلال

 
مـــوج جدیـــد تمرینـــات اســـتقلال در 
تعطیـــلات مربـــوط بـــه فیفـــادی آغاز 
شـــده و ســـرمربی اســـتقلال به همراه 
همکارانـــش در تلاشـــند ایـــن تیـــم را 
نســـبت بـــه قبـــل متحـــول کـــرده و با 
آمادگی قابل توجه بـــه ادامه رقابت ها 

. ستند بفر
تمرینـــات  نـــوع  دربـــاره  تحقیقـــات 
اســـتقلال در روزهـــای اخیـــر گویـــای 
ی  ســـو ز  ا زه  تـــا ی  ی هـــا ر ا فگذ هد
موســـیمانه است. ســـرمربی استقلال 
که فشار بســـیار زیادی را بعد از تحمل 
باخـــت مقابـــل تراکتـــور و بعـــد از آن 
الهـــلال تجربه کـــرد و تنها بـــه یک برد 
خفیف مقابل مس رفســـنجان دست 
یافت، قصـــد دارد از فرصت باقی مانده 
تـــا ورود دوبـــاره بـــه عرصـــه رقابت ها 
اســـتفاده کرده و تیمی متفاوت با آنچه 
در گذشـــته دیدیم را روانه رقابت های 

پیـــش رو کند.
***

نه  ســـیما مو ل  و ا ف  هـــد
ی  ن هـــا بد ختن  ســـا
بازیکنان اســـتقلال اســـت 
که پیش از ورود بـــه تعطیلات فیفادی 
نیـــز به آن اشـــاره شـــده اســـت. او این 
روزها بـــا کمک کابلو، مربی بدنســـازی 
کـــه از روزهـــای آغازیـــن حضـــورش در 
پـــی  اســـتقلال همراهـــش بـــود، در 
نی  جســـما ی  ضعف هـــا ز  ا ســـتن  کا
بازیکنـــان اســـت. گرچـــه تمرینـــات 
استقلال دو نوبت نیست اما در همان 
یـــک نوبـــت تمریـــن روزانـــه تمرینات 
ســـفت و ســـختی بـــرای بازیکنـــان در 

نظر گرفته می شـــود که موجب ارتقای 
وضعیـــت جســـمانی بازیکنـــان شـــده 

. ست ا
بدون شـــک قضـــاوت اینکـــه بازیکنان 
از لحـــاظ بدنـــی ارتقـــا یافته انـــد، تـــا 
ورود اســـتقلال بـــه صحنـــه رقابـــت و 
عیارســـنجی ممکـــن نیســـت امـــا بـــه 
زعـــم نزدیـــکان بازیکنـــان تفاوت های 
آشـــکاری نســـبت به قبـــل در وضعیت 
جســـمانی آنها به وجود آمـــده که قابل 

توجه اســـت.
هدفگـــذاری  موســـیمانه   
دیگـــری را هـــم در ذهـــن 
دارد کـــه در روزهـــای اخیر 
جســـته و گریختـــه به آن اشـــاره شـــد. 

ســـرمربی اســـتقلال به بازیکنان گفته 
که قصـــد دارد با همین تیـــم از مرحله 
گروهـــی لیـــگ نخبـــگان صعـــود کند 
کـــه بالارفتـــن از گروهـــی کـــه 8 تیـــم 
آن قابلیـــت صعـــود بـــه مرحلـــه بعد را 
خواهنـــد داشـــت با کمـــی برنامه ریزی 
ممکـــن خواهد بـــود و موســـیمانه نیز 
بنا دارد همین هدفگـــذاری را در ذهن 
بازیکنان اســـتقلال جا بینـــدازد تا آنها 
برخـــلاف تصـــورات فکـــر نکننـــد کـــه 
در بازی هـــای آتـــی نیـــز بایـــد همچون 
تیمی از پیش بازنده گام به مســـابقات 

آســـیایی بگذارند.
جالـــب اســـت بدانیـــد که موســـیمانه 
در یکـــی از تمرینـــات روزهای گذشـــته 

بازیکنـــان را دور خودش جمـــع کرد و 
گفـــت: »باید از گـــروه آســـیایی صعود 
کنیـــم. بایـــد بـــا قـــدرت در بازی های 
آینـــده ظاهـــر شـــویم. مـــا می توانیم از 
گـــروه بـــالا برویـــم. مـــا می توانیـــم به 
مســـابقات برگردیم و من از همه شما 
می خواهـــم بازی هـــای باقی مانـــده را 
جـــدی بگیرید و بـــا انگیزه بـــالا مقابل 

پاختاکـــور و الاهلـــی حاضر شـــوید.«
ایـــن صحبت هـــا بیانگر عمـــق اعتماد 
موسیمانه به بازیکنان استقلال است. 
مؤید این ادعا صحبت هایی اســـت که 
ســـرمربی اســـتقلال با مدیران باشگاه 
انجـــام داده و بـــه آنهـــا نیـــز گفتـــه که 
پتانســـیل و ظرفیـــت بازیکنان تیمش 

بســـیار بـــالا اســـت و او معتقد اســـت 
که بـــا همیـــن ســـرمایه ها می تواند به 
موفقیت هـــای بزرگـــی دســـت یابـــد و 
نباید تصـــور کنیم که با ایـــن مجموعه 

نمی توانیـــم موفقیتی را رقـــم بزنیم.
  در ادامـــه ایـــن هدفگـــذاری باید به 
یک نکتـــه دیگر نیز اشـــاره داشـــت. 
موســـیمانه تـــا کنـــون به 
طـــور رســـمی نـــام هیچ 
را در  بازیکنـــان  از  یـــک 
لیســـت خـــروج قـــرار نـــداده و تمام 
خبرهایی کـــه در روزهـــا و هفته های 
اخیر درباره جدایی برخـــی بازیکنان 
به گوش رســـیده به نوعـــی گمانه زنی 
فنی اســـت که شـــاید هم تا حدی به 

واقعیت نزدیک باشـــد امـــا حقیقت 
این اســـت که ســـرمربی اســـتقلال 
تا به امروز هیچ لیســـتی به باشـــگاه 
نـــداده و دربـــاره بازیکنانی که ممکن 
اســـت در نیم فصـــل دوم در ترکیب 
اســـتقلال نباشـــند، حتـــی صحبت 
کوتاهی هـــم با مدیران این باشـــگاه 

نداشـــته است.
  موســـیمانه قصـــد دارد 
مجموعـــه کنونـــی را به 
خودباوری کامل برساند 
و تـــا نیم فصـــل با همیـــن بازیکنان 
جلو بـــرود و بعـــد از آن درباره بودن 
یا نبـــودن برخـــی چهره هـــا تصمیم 
نهایی را اتخاذ کند. چه بســـا اوضاع 
بـــه گونـــه ای پیـــش برود کـــه برخی 
بازیکنان احیا شـــده و در نیم فصل 
دوم نیـــز بـــه ســـبب درخشـــش در 
بازی های باقی مانـــده دوباره جایگاه 
ســـفت و محکمـــی در باشـــگاه بـــه 
دســـت آورنـــد. در واقـــع ســـرمربی 
اســـتقلال هرگـــز بـــه دنبـــال جـــدا 
کردن بازیکنان از بدنه تیم نیســـت 
و قصد ندارد تا نیـــم فصل حتی نام 
یـــک بازیکـــن را بـــه عنـــوان بازیکن 
مازاد بـــه باشـــگاه اســـتقلال اعلام 
کند. موســـیمانه در این راستا گفته 
به همه نیروهای کنونـــی نیاز دارد و 
هیچ یک در لیســـت مازاد نیســـتند 
و بایـــد تلاش کننـــد اســـتقلال را از 
وضعیـــت کنونی خارج کـــرده و هم 
در لیگ برتـــر و هم در لیگ نخبگان 

آســـیا اوضاع را بهبود ببخشـــند.
***

دربـــاره افـــکار و برنامه های ســـرمربی 
اســـتقلال می شـــود صفحات بیشتری 
را ســـیاه کرد اما مســـأله ای که در آخر 
باید به آن اشـــاره شـــود، نوع رفتار این 
مربـــی بـــا بازیکنان اســـت. نـــه اینکه 
موسیمانه کاراکتر خشـــک و غیرقابل 
تحملی داشـــته باشـــد، هرگـــز اینطور 
نیست. او در قلب بازیکنان استقلال 
جا بـــاز کرده اســـت امـــا درعین حال 
مـــرد آفریقایـــی در هنـــگام تمرینـــات 
هرگز با کســـی شـــوخی نمی کنـــد و با 
دیســـیپلین خاصی در تمرینات حاضر 
می شـــود. در واقع بازیکنان استقلال 
هـــم از او حســـاب می برند و هـــم او را 

دوســـت دارند.

علی فتح الله زاده، مدیرعامل اســـبق باشـــگاه 
اســـتقلال، همـــواره یکـــی از شـــخصیت های 
جنجالی و پرهیاهو در فوتبال ایران محســـوب 
شـــده اســـت. او ایـــن روز هـــا پس از ســـال ها 
مدیریـــت در باشـــگاه اســـتقلال، بـــه تازگـــی 
دوباره توجهات را به ســـوی خـــود جلب کرده 
اســـت. نشانه های این بازگشـــت به رسانه ها را 
می توان در مصاحبه های متوالی او و اظهارات 

جنجالی اش مشـــاهده کرد.
پـــس از یـــک دوره ســـکوت و عدم حضـــور در 
رســـانه ها، فتح الله زاده به  طـــور غیرمنتظره ای 
بـــه فضای خبـــری فوتبال ایـــران وارد شـــده و 
مدعـــی اســـت از اســـتقلال 20 میلیـــارد  طلب 
دارد. بـــه نظـــر می رســـد او از تمایل رســـانه ها 
برای انتشـــار ادعاهایش اســـتفاده کـــرده و به 
دنبال ایجاد موج رســـانه ای جدیـــد در ارتباط 
بـــا باشـــگاه اســـتقلال اســـت. ایـــن ادعـــا در 
حالی مطرح شـــده که هنوز سرنوشـــت  طلب  
5میلیـــاردی بیـــن اســـتقلال و فتـــح الله زاده 

مشـــخص نشـــده است.
یکـــی از مهم تریـــن رویدادهـــای رســـانه ای او، 
حضـــورش در برنامـــه مناظـــره بود کـــه در آن 
بـــا حســـین قربـــان زاده، مدیـــر عامل ســـابق 

ســـازمان خصوصی ســـازی، به بحـــث و جدل 
پرداخـــت. در این برنامه، قربـــان زاده ادعا کرد 
که فتـــح الله زاده دو بار مبلـــغ 5 میلیارد تومان 
را از باشـــگاه اســـتقلال گرفته و باید این پول را 

به حســـاب باشـــگاه برگرداند.
فتـــح الله زاده کـــه تا امـــروز زیـــر بـــار پرداخت 
بدهی خـــودش به اســـتقلال نرفتـــه و به هزار 
روش می خواهـــد از ایـــن ماجـــرا طفـــره برود، 
همچنان با استناد به اســـناد باشگاه استقلال 

مقروض اســـت.
در روز 21 فروردیـــن 1402، خبرگـــزاری فـــارس 
اعلام کـــرد که فتـــح الله زاده قبول کـــرده تا 31 
فروردیـــن مطالباتـــش را به حســـاب باشـــگاه 
اســـتقلال بازگردانـــد. اما حـــالا نزدیک به یک 
ســـال از این ماجـــرا می گذرد و با وجود اســـناد 

جدید منتشـــر شـــده، هنوز این بدهی به طور 
کامل تسویه نشده اســـت. این موضوع نه  تنها 
سؤالات بسیاری را در ذهن هواداران استقلال 
به وجـــود آورده، بلکه منجر بـــه ایجاد فضایی 
پرتنش در مورد شـــفافیت مدیریت های قبلی 

در این باشـــگاه شده است.
رفتـــن  کنـــار  و  مناظـــره  جنجـــال  از  پـــس 
از مدیریـــت اســـتقلال همـــراه بـــا فشـــارهای 
رســـانه ای، علی فتح الله زاده ترجیح داد مدت 
زمانی را در ســـکوت ســـپری کند. در حالی که 
فتـــح الله زاده در این ایام از افـــکار عمومی دور 
بـــود، ایـــن روز ها بـــه یکبـــاره بـــا ادعای طلب 
20 میلیـــاردی از اســـتقلال به تیتـــر یک خبری 
پیرامون باشگاه اســـتقلال تبدیل شده است.
آنچـــه مســـلم اســـت، مدیریـــت یـــک باشـــگاه 

ورزشـــی ماننـــد اســـتقلال نیازمنـــد شـــفافیت و 
صداقـــت اســـت اما تا امـــروز فتـــح الله زاده هیچ 
شفاف ســـازی در خصـــوص 5 میلیارد برداشـــت 
بدون مجوز از حســـاب باشگاه استقلال نداشته 
و تا به امروز پرونـــده پرداخت  طلب  5میلیاردی 
اســـتقلال از فتـــح الله زاده مفتوح مانده اســـت.

فرار رو به جلو برای پنهان کردن واقعیت

آقای فتح الله زاده؛ تکلیف 5 میلیارد استقلال چه شد!
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